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Je slunečné úterní poledne, k ZŠ Dašice přijíždí autobus, který po nalodě-
ní třiceti žáků školy a jejich dospělých průvodců vyráží na úplný východ 
Slovenska – k Zemplínské Šíravě. Cesta sice neuběhla tak rychle, jak jsme 
si naplánovali, ale nakonec jsme ještě před půlnocí dorazili před náš ho-
tel Felicia, který leží na dohled od břehů Zemplínské Šíravy.
Hned ve středu ráno nás čekalo velmi srdečné přivítání na slovenské Zá-
kladní a mateřské škole Krčava. Paní ředitelka Mária Skybová nám předlo-
žila své plány na následující hodiny i dny a už jsme byli vtaženi do útrob 
školy a pohlceni sportovním turnajem s místními borci (i když o to nešlo, 
nelze nepodotknout, že dašičtí sportovci nakonec vyhráli). Po výborném 
obědě ve školní jídelně pro nás byla připravena praktická ukázka zdobe-
ní perníčků a práce na hrnčířském kruhu – ta žáky natolik zaujala, že si 
všichni bez ohledu na zapatlané ruce, nohy a další části těla rozhodně 
chtěli vytočit svou misku, vázičku nebo jiný hliněný zázrak. Zkrátka nás 
děti přivedly na myšlenku, že takový kruh by se možná u nás ve škole 
také hodil. Aby nebylo akcí málo, vyrazili jsme navečer ještě na projížďku 
po Šíravě. Každý si asi dovede představit, jak se našim malým svěřencům 
po náročném dni hezky usínalo.
Čtvrteční dopoledne proběhlo opět ve znamení sportu – pohyb zajistili 
dva krásní koně a jejich majitelé. Každý malý žokej obkroužil dvě kolečka, 
aby na svět nahlédl ze hřbetu koně. Hned po obědě jsme vyrazili sviž-
ným tempem k Mořskému oku, což je horské jezero s průzračně čistou 
vodou. Bylo poměrně obtížné odtrhnout milovníky ryb od hladiny, když 
jim jelci v mnohapočetných hejnech doslova žrali z rukou. Ve vodním du-
chu pokračoval náš den i navečer. Paní ředitelka krčavské školy pro nás 
vyjednala slevu na vstup do místního Thermalparku – to byl šrumec. Celé 
dvě hodiny klouzačky, nahřívání, bublinky, trysky, vodopády, mořský příboj 
a relaxování v léčivé vodě. No, tahejte si ty vodníky z bazénu!
Pátek se na nás opět usmíval slunečnem a nás čekala výuka v krčavské 
škole. Za ty dva předchozí dny si naše české děti na slovenštinu hodně 
zvykly, takže ani neulovily mnoho slovenských slov, kterým by opravdu 
nerozuměly. Před obědem ještě trocha pohybu – společná diskotéka. 
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Pak už honem na exkurzi do vinohradu, odtud k léčivému prameni, kde 
silní jedinci ochutnali „po vejcích smradlavé vody“, nadšenci výtvarného 
umění na vlastní oči viděli ateliér akademického malíře a v samém závě-
ru návštěvy Sobranců jsme se stali hosty vernisáže výtvarných děl, která 
proběhla při příležitosti jubilejních narozenin jednoho z vystavovaných 
umělců. Velký dojem na děti udělala hra na fujaru. Překvapením pro žáky 
naší školy byla druhá dávka vodních radovánek v Thermalparku – ten-
tokrát jsme vydrželi tři hodiny! Zbylo jen posbírat svršky a sbalit kufry 
a v sobotu ráno opět zpět do českých luhů a hájů. Cestou jsme pořídili ješ-
tě pár úchvatných snímků majestátních vrcholů Tater a na kolibě Krajanka 
ochutnali pár místních specialit.
Po celou dobu pobytu jsme měli zajištěnou velmi pozornou péči uby-
tovatele, pana Vodhanela, pro kterého nic nebyl problém a vše řešil 
s úsměvem. Paní ředitelce vděčíme za program plný překvapení. Musím 
konstatovat, že jsme nepotkali člověka, který by se na nás neusmíval. 
Pevně věřím, že budeme mít možnost našim slovenským přátelům jejich 
pohostinnost vrátit.
Akce se konala za finanční podpory Pardubického kraje a Města Dašice.

Za ZŠ Dašice Jana Lorencová a Lada Morávková

ZA KAMAráDy NA VýCHoD SLoVeNSKA



 o čeM se jeDnalo na raDnici

výběr z usnesení rady města
•  Rada města schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace č. 

KH/18/21695 s Pardubickým krajem na projekt „Partnerství ZŠ 
Dašice a ZŠ Krčava na Slovensku – výměnný pobyt žáků“.

•  Rada města schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace č. 
KH/18/21694 s Pardubickým krajem na projekt „Partnerství ZŠ 
Dašice a ZŠ Novoselytsia na Ukrajině – pobyt žáků ZŠ Dašice 
na Ukrajině“.

•  Rada města schvaluje Smlouvu o dílo s firmou Mgr. Luděk Ru-
lík dlaždičské a stavební práce, Chrudim na akci „Rekonstrukce 
chodníku v ul. U Splavu v Dašicích“.

•  Rada města schvaluje Smlouvu o dílo s firmou Marek Boháč, 
Heřmanův Městec na akci „Oprava podlahové krytiny v prostoru 
šaten budovy ZŠ Dašice“.

•  Rada města schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z Progra- 
mu „Podpora budování infrastruktury cestovního ruchu v Par- 
dubickém kraji“ s Pardubickým krajem na akci „Dašice – dětské 
hřiště Zminný“.

•  Rada města projednala a zamítla žádost Římskokatolické far-
nosti Dašice o dotaci z rozpočtu města na opravu věže kostela. 
Rada doporučuje farnosti podat žádost o poskytnutí veřejné fi-
nanční podpory z rozpočtu města na rok 2019.

•  Rada města stanovuje, oddacími dny jsou pátek od 11 do 14 
hodin a sobota od 9 do 14 hodin, připadá-li přitom oddací den 
na státem uznaný svátek nebo na 31. 12. potom tento den od-
dacím dne není. Rada města stanovuje místem konání svateb-
ních obřadů obřadní místnost Městského úřadu v Dašicích.

•  Rada města stanovuje po zaplacení provozního poplatku mož-
nost konání svatebního obřadu i v jiný než stanovený den a hodi-
nu nebo na jiném než stanoveném místě, a to:
– obřady konané na stanoveném místě a v jiný než stanovený 
den a hodinu, avšak v pracovní den: 1 000 Kč,
– obřady konané na stanoveném místě a v jiný než stanovený 
den a hodinu, avšak v neděli či státní svátek: 3 000 Kč,
– obřady konané ve stanovený den a hodinu a na jiném než sta-
noveném místě: 2 000 Kč,
– obřady konané v jiný než stanovený den a hodinu a na jiném 
než stanoveném místě: 4 000 Kč.

•  Rada města schvaluje výpůjčku na budovy č. 26 a č. 27 v býva-
lých kasárnách v k.ú. města Dašice za účelem vybudování nové 
hasičské zbrojnice z vypůjčených budov.

•  Rada města schvaluje navýšení ceny o dílo ke stavbě „Rekon- 
strukce chodníku v ul. U Splavu v Dašicích“ o finanční částku 
176 544 Kč z důvodu městem požadované změny PD.

•  Rada města vybrala ze tří nabídek na akci „Oprava části chod- 
níku v ul. Křičenského“ nabídku firmy Mgr. Luděk Rulík dlaž-
dičské a stavební práce, Chrudim (cena vč. DPH 129 735 Kč). 
Další nabídky: SWIETELSKY stavební s.r.o., Chrudim (cena vč.  
DPH 134 286 Kč), POKSPOL s.r.o., Slatiňany (cena vč. DPH 
139 757 Kč). 

•  Rada města schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo s firmou 
Mgr. Rulík Luděk, Chrudim na akci „Rekonstrukce chodníku v ul. 
U Splavu v Dašicích“.

•  Rada města schvaluje Smlouvu o dílo č. 6/2018 s firmou 
Mgr. Rulík Luděk, Chrudim na akci „Oprava části chodníku v ul. 
Křičenského v Dašicích“.

•  Rada města souhlasí s umístěním předzahrádky k Dašické  
kavárně na pozemku p. p. č 2086/13 v k. ú. Dašice do 30. 9. 
2018.

•  Rada města schvaluje Příkazní smlouvu č. 03/2018 o výkonu 
technického dozoru investora s Jiřím Novotným, Opatovice n/L. 
na akci „Rekonstrukce odborných učeben ZŠ Dašice, stavební 
úpravy sociálního zařízení a přístavba výtahu“.

•  Rada města schvaluje Příkazní smlouvu č. 04/2018 o výkonu 
technického dozoru investora s Jiřím Novotným, Opatovice n/L. 
na akci „Výstavba dětských hřišť v místních částech Zminný 
a Prachovice“.

výběr z usnesení ze zasedání zastupitelstva 6. 6. 2018
•  Zastupitelstvo města Dašice bere na vědomí Závěrečnou zprá-

vu z konzultace nad dokumenty k akci Rekonstrukce – stavební 
úpravy bytového domu Dašice čp. 109.

•  Zastupitelstvo města schvaluje Závěrečný účet města Dašice 
za rok 2017 včetně Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření 
za rok 2017 města Dašice IČ 00273481 a souhlasí s celoroč-
ním hospodařením města Dašice za rok 2017, a to bez výhrad. 
Schválený Závěrečný účet za rok 2017 je přílohou tohoto usne-
sení.

•  Zastupitelstvo, v souladu s ustanoveními § 6 zákona č. 220/2013 
Sb., Vyhláška o požadavcích na schvalování účetních závěrek ně-
kterých vybraných účetních jednotek, schvaluje účetní závěrku 
města Dašice za rok 2017 a schvaluje hospodářský výsledek 
města Dašice za rok 2017 se ziskem z hlavní činnosti města 
ve výši 12 171 879,09 Kč. Zastupitelstvo pověřuje radu města 
zajištěním vypracování Protokolu o schválení účetní závěrky.

•  Zastupitelstvo města bere na vědomí Závěrečný účet Svazku 
obcí Loučná k 31. 12. 2017.

•  Zastupitelstvo města schvaluje, za předpokladu akceptace 
tohoto návrhu druhou stranou soudního sporu, mimosoud-
ní smír ve věci vedené u Obvodního soudu pro Prahu 2, č.j.: 
42C182/2016 (proti obchodní společnosti Universal Holding 
a.s. IČ: 188 26 661 o 276 770,60 Kč), tak, že žádná ze stran 
sporu si ničeho nedluží (uznání dosavadních vzájemných plnění) 
a každá strana si nese své náklady soudního sporu.

•  Zastupitelstvo přesouvá bod prodeje pozemků na Valech na dal-
ší nejbližší zastupitelstvo, tj. 29. 8. 2018 s tím, že investor dodá 
veškeré návrhy smluv předjednané s účastníky prodeje nemovi-
tostí do 30. 6. 2018.

•  Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p. p. č. 2273, 
druh pozemku: ostatní plocha, způsob využití: manipulační plo-
cha, o výměře 401 m2, dále zastupitelstvo schvaluje prodej po-
zemku st. p. č. 770, druh pozemku: zastavěná plocha a nádvoří, 
o výměře 91 m2, včetně součástí a příslušenství, jež tvoří zejmé-
na stavba bez čísla popisného nebo evidenčního stojící na tomto 
pozemku, objekt občanské vybavenosti, vše v k. ú a obci Dašice, 
za celkovou cenu 332 000 Kč žadatelům. Cena je stanovena 
v souladu se znaleckým posudkem č. 641/29/2017, vypracova-
ným Ing. Petrem Vodákem, Pardubice. 

•  Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku p. č. 
1483/1, druh pozemku: ostatní plocha, způsob využití: manipu-
lační plocha, a to té části, která je v geometrickém plánu pro 
rozdělení pozemku č. 934-103/2018 ze dne 31. 5. 2018 vypra-
covaném firmou Václav Hodač, s.r.o., Chrudim, označena jako 
budoucí pozemek p. č. 1483/11, o výměře 221 m2, dále zastu-
pitelstvo schvaluje prodej pozemku st. p. č. 903 o výměře 645 
m2, včetně součástí a příslušenství, jež tvoří zejména stavba bez 
čísla popisného nebo evidenčního stojící na tomto pozemku, jiná 
stavba, interní označení č. 2, vše v k. ú a obci Dašice, za celko-
vou cenu 3 500 000 Kč firmě Dašické sklepy, a.s., Komenského 
27, Dašice 533 03, IČO: 28826086, DIČ: CZ28826086. Cena 
vychází ze znaleckého posudku č. 3810-60/2018, vypracované-
ho Milanem Skřivánkem, Pardubice.

•  Zastupitelstvo města souhlasí s finančním příspěvkem na re-
alizaci provedení odbočení k domovním přípojkám ve výši 
1 000 000 Kč bez DPH.

Ing. Jan Horský, tajemník MěÚ
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ze strany NSR, Rakouska a i USA. Nikdy nás ani ve snu nenapadlo, 
že se budou po našich ulicích projíždět auta a tanky našich „kámo-
šů“ z Polska, SSSR, NDR, Bulharska, Maďarska a koho já vím ještě. 
Vůbec jsme tomu nerozuměli. Jediný státník, který odmítl do ČSSR 
poslat armádu, byl rumunský vůdce Nicolae Ceausescu.
Nám patnáctiletým klukům se tato nezvaná intervence samozřej-
mě také nelíbila, proto naší hlavní „diverzní“ činností bylo rozváže-
ní plakátů a ohýbání směrových šipek. Pamatuji se, jak jsme s těmi 
směrovkami pěkně zatočili na Husově náměstí, před židovskými 
domy. Lidé z obchodů skupovali konzervy, oblečení a velká fronta 
byla i na náměstí u benzinové pumpy. Strach panoval mezi obyčej-
nými lidmi z dalšího vývoje, ale hlavně vztek na to, že tady máme 
cizí vojska. Vztek nepřestal hodně dlouho, až po 22 letech. Ně-
kteří „prozíraví chytrolíni“ se nechávali krátce po intervenci vojsk 
do ČSSR narychlo v nemocnici hospitalizovat, aby měli o pár týdnů 
později neprůstřelné alibi, že právě oni se nemohli podílet na žád-
ných nesouhlasných akcích. V čistotě nemocničního lůžka mohli 
sledovat, jak se politika vyvíjí, kam vše směřuje. V nemocničním 
prostředí se bez stresu a nervů v klidu rozhodli a účelově se při-
pojili k té „správné“ straně. NO FUJ, to jsou bezpáteřní hadi! No 
a z takových se stávali normalizátoři, kteří se všemi silami snažili 
vše zahnat do starých, komunisty vyjetých kolejí. Částečně se jim 
to i dařilo, poněvadž v naší zemi máme velkou komunitu tzv. „při-
zdisráčů“. Normalizace se konečně zastavila až v listopadu 1989.
Přesto, letos tedy uplyne již 50 let od tehdejšího ukončení Pražské-
ho jara a já zase plánuju, jestli odjedu na dovolenou do Dolních 
Ředic, Horní Rovně či do Vysokého Chvojna. Manželka by raději ně-
kam dál, máchat si nohy v teplé slané vodě. Já bych raději jel třeba 
jen do toho zmiňovaného Krucemburku a přímo na hrázi rybníku 
Řeka si máchal jazyk v dobře vychlazeném českém pivu. 

Vladimír Stibor

 Moje krátká vZPoMínka na Pár Zážitků léta roku 1968

Osmdesát tři rodin z Pardubicka již do-
stalo finanční podporu nadace Dobrý 
anděl, která pomáhá také rodinám, 

v nichž se dítě potýká s vážným one- 
mocněním. Díky každoměsíčním příspěv-
kům dárců – Dobrých andělů – mohou 
všechny těžkosti zvládat lépe alespoň 

po finanční stránce. Pomozte najít další rodiny, které tuto pod-
poru potřebují! 
„Dětí s vážným onemocněním, jejichž rodiny by potřebovaly fi-
nanční podporu, je mnohem více. Rodiče často neví, že u nás 
mohou o příspěvek požádat. Naší snahou je, aby se tato in-
formace co nejvíce rozšířila,“ říká Petr Sýkora, spoluzaklada-
tel nadace Dobrý anděl. „Některým rodinám poradí lékaři či 
sociální pracovníci přímo v nemocnici, jiným pomoc doporučí 
pacientské organizace. K mnohým z nich se ale i přesto tato 
informace nedostane,“ dodává.

Komu nadace pomáhá?
Dobří andělé pravidelně každý měsíc podporují rodiny s neza-
opatřenými dětmi, které zasáhlo vážné onemocnění. Typicky se 
jedná o onkologické onemocnění, selhání ledvin či jater, vážné 
metabolické poruchy, nemoc motýlích křídel, cystickou fibrózu 
a další těžká kombinovaná postižení. Kromě dětských pacien-
tů podporují také rodiny s dětmi, v nichž onemocněl rakovinou 

jeden z rodičů. Za šest let fungování nadace podpořili dárci 
více než 5 384 rodin z celé České republiky.

JaK můžete pomoci právě vy? 
Pokud máte ve svém okolí rodinu s takto vážně nemocným 
dítětem, neváhejte jí pomoc nadace doporučit. Kontakt je 
velmi jednoduchý – stačí zavolat nebo napsat e-mail a pra-
covníci již zajistí vše potřebné. Důležité je nebát se ozvat, 
Dobří andělé rodinám rádi pomohou.

Staňte Se i vy dobrým andělem
Stačí krátká registrace na www.dobryandel.cz a můžete 
začít přispívat. Vaše finanční pomoc bude rodinám odeslána 
do posledního haléře. Díky svému Andělskému účtu si navíc 
můžete přečíst konkrétní příběhy rodin, kterým pomáháte. 

Finanční pomoc pro rodiny s vážně nemocným dítětem

V červnu jsme, coby sebevědomí deváťáci, dostali poslední “výzo“ 
a povinná školní docházka byla pro nás minulostí. Jen za námi 
tehdejší školník Ludvík Dalajka zabouchl školní dveře, začali jsme 
přemýšlet, které destinace se stanou předmětem našeho prázdni-
nového vandrování. V patnácti z nás řídit nikdo auto ještě nesměl, 
tak zbývaly především levné vlaky a dobré boty. Z nominace našich 
cílů do českých luhů a hájů hned vypadly Horní a Dolní Roveň, Dol-
ní a Horní Ředice, včetně nepříliš Vysokého Chvojna, nebo mělké-
ho Rybníku Hluboký. Nakonec jsme vybrali dálkový cíl, který jsme 
znali pouze z doslechu od našich starších kamarádů – městečko 
Křížová (dnes má už opět původní název Krucemburk) a za ním 
to krásně zalesněné panenské údolí s kouzelným rybníkem zva-
ným „Řeka“. Nádherný kout východních Čech. Asi 5 metrů od bře-
hu rybníku tam dodnes stojí ta stará dřevěná hospoda, kde stále 
panuje skvělá nálada u kytar, dobrého piva a levného jídla. Měli 
jsme to štěstí, že v rámci našeho několikadenního působení v této 
westernové atmosféře natočil tam tehdy mladý Karel Černoch pro 
československý rozhlas pro pořad „Večer po neděli“ svůj velký hit 
„Ona se brání“! Vzpomínáte, vrstevníci, to byly „ploužáky“!? První 
nesmělé polibky, žhavá objetí, vzájemná tisknutí i rukou. Tuze moc 
pěkná doba!
Za pár týdnů, po návratu domů do civilizace, nalaďovali jsme svo-
je myšlení na jinou frekvenci, poněvadž jsme započali s přípravou 
na nástup do nových škol a učňovských oborů. Ne však nadlouho!
Ve středu 21. srpna 1968 jsme se probudili do hlučnějšího rána, 
než na jaké jsme v Dašicích byli zvyklí. Vše vysvětlil zapnutý tranzis-
torák, který nám tu děsnou zprávu opakoval stále dokola! 
„Dnes z dvacátého na jednadvacátého srpna 1968 překročila naše 
státní hranice vojska Polské lidové republiky, Sovětského svazu,…“
Intervence spřátelených armád nám nedávala smysl, poněvadž 
jsme byli celý, byť mladý život připravováni na případné nebezpečí 
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20. června ukázalo 38 prv-
ňáčků, že se po celý školní rok 
opravdu snažili a většina z nich 
si umí přečíst první souvislé tex-
ty. Někomu to jde opravdu moc 
dobře, někdo nad spojováním 
písmenek do slabik, slov a vět 
musí trošku víc přemýšlet, ale 
dokázali to!
Při své (v letošním školním ro- 
ce) poslední návštěvě knihovny 
se z nich po splnění závěreč- 
ných úkolů stali opravdoví čtená-

 už je Z tebe čtenář

ři a mohou tak začít navštěvovat 
dašickou knihovnu a půjčovat si 
knihy. Novým čtenářům bude 
odměnou za přečtené knížky  
nocování v knihovně v březnu 
příštího roku, spolu s rodiči bu-
dou moci od září sbírat perličky 
za přečtené knihy, ...
Teď jim ale všem přeju poho-
dové sluníčkové prázdniny a tě-
ším se na ně v knihovně.

Lenka Havlovcová

Každý závěr školního roku je v Mateřské škole spojen s výlety a Za-
hradní slavností.
Letos jely naše nejmenší děti ze Včeliček za zvířátky do Apolenky 
ve Spojile.

Na Zahradní slavnost si všechny děti připravily, pod vedením svých 
paní učitelek, krátký program. Po něm následovalo pasování před-
školáků na školáky. Dětem přišli popřát hodně úspěchů v základní 
škole i p. starosta Mgr. Petr Zikmund a p. místostarosta Ing. Jan 
Foldyna. Na závěr si děti s chutí zatančily při programu Inky Rybá-
řové, tady se zapojili i rodiče, hlavně tatínkové.

Vážení čtenáři Dašických ozvěn, 
přejeme vám krásné prožití letní-
ho období, našim pasovaným ško-

láčkům hodně úspěchů při nástupu do základní školy a se všemi 
ostatními dětmi se budeme po prázdninách těšit na nový školní 
rok plný her a objevování.

Za kolektiv pracovníků MŠ Dašice Marcela Čepková,  
zástupkyně ředitelky MŠ.

Děti z Broučků, Motýlků a Berušek navštívily ZOO park Stěžery. 
Děti si obohatily své poznatky o exotických zvířatech a některá 
mohly i krmit. 

 ZPrávičky Z Mateřské školičky
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Jsou prázdniny. Před pár dny dostali školáci vysvědčení, co nevidět 
začne hlavní houbařská sezóna. Vloni jsme během letních měsíců 
evidovali téměř denně jednoho ztraceného houbaře nebo „výlet-
níka“ v lese. Jednalo se převážně o starší občany, kteří si vyrazili 
do jim známých míst na houby, ale v zápalu sběru plodin se zamo-
tali a ztratili. Scénáře byly často totožné – pohřešovaní u sebe ne-
měli ve většině případů mobilní telefon. Nabitý a puštěný mobilní 
telefon je často jediným záchytným bodem, který mohou policisté 
při hledání místa výskytu pohřešované osoby využít. telefon ale 
musíte mít u sebe! ne doma, ne v autě u lesa nebo na kole v ko-
šíku. u sebe!!! Věřte mi, že vám to může opravdu zachránit život. 
A případná škoda za ztrátu mobilního telefonu určitě není tak vel-
ká, jako když vás policisté nenajdou včas. 
Pokud se pohybujete v nepřehledném terénu, v lesích nebo v po-
lích s vysokým porostem, policie vám radí:
•  pokud je to možné, choďte ve dvojici
•  vybírejte si místa, která znáte, kde se prostorově orientujete
•  sdělte někomu z rodiny, kam se chystáte
•  nejdůležitější rada je – berte si s sebou nabitý mobilní telefon, 

neboť ten vám v případě vyhlášení pátrací akce může „zachrá-
nit život“; policisté mohou pomocí něj najít místo vašeho výsky-
tu; pro seniory jsou užitečným pomocníkem mobilní telefony 
s tzv. sos tlačítkem – tyto mobilní telefony v případě zmáčknu-
tí tísňového tlačítka automaticky odešlou SMS zprávu až na pět 
telefonních čísel; pokud někdo obdrží tuto tísňovou zprávu, 
může zavolat zpět a vysílající mobilní telefon automaticky hovor 
přijme a přepne ho na hlasitý reproduktor, což je výhoda v pří-
padě, že osoba, která o pomoc žádala, již není schopna hovor 
přijmout sama

•  dalším užitečným pomocníkem je i aplikace „Záchranka“, kte-
rou lze stáhnout zdarma do chytrých mobilních telefonů, kterou 
využijí nejen senioři, ale všichni, kdo potřebují především zdra-
votnickou pomoc.

Občané si možná leckdy ani neuvědomují, jaký se u policie roztočí 
kolotoč, když je zahájena pátrací akce. Což zde nepíšu proto, abyste 
se báli zavolat na linku 158, ale pro představu, co taková pátrací 
akce obnáší. Po občanech proto chceme alespoň nezbytné mini-
mum – již několikrát zmiňovaný plně nabitý mobilní telefon. Pokud 

Sezóna 2017/18 skončila v průběhu června. Týmy dospělých se jí 
doslova protrápili a áčko bohužel po letech opouští okresní přebor. 
Za celou sezónu uhrálo jen 20 bodů (6–2–18) a obsadilo posled-
ní, čtrnáctou příčku přeboru. Přitom dopředu to docela šlo – sedmý 
Újezd dal o dva góly méně a stačilo mu to k zisku 34 bodů – obra-
na ale hořela a po několika debaklech se cifra obdržených gólů 
zastavila na 96. Přitom tabulka byla až do konce docela vyrovnaná 
a k záchraně stačilo jen 26 bodů… O příčinách jsem psal už v mi-
nulých článcích – počet hráčů, kteří odešli nebo ukončili kariéru, 
je v posledních čtyřech letech příliš velký na to, abychom to nepo-
cítili. Kádr stárne a nové hráče není kde brát. Není to jen problém 
Dašic, je vidět i v mnoha jiných městech. Pokud docházelo k sou-
běhu zápasů s béčkem, tak skoro nebylo s kým zápasy odehrát. 
Béčko v soutěži devíti týmů obsadilo 5. místo s vyrovnanou bilancí 
10–4–10 a skóre 70:72. Jedinou světlou chvilkou byl fakt, že se 
Lukáš Kučera stal s 35 góly nejlepším střelcem soutěže. Pro příští 
sezónu jsme nakonec oba týmy zachovali. Béčko posílili čtyři borci 
z Ředic, do áčka se vrací také z Ředic Vlasta Englich. Poděkování 
patří Ondrovi Vajerovi, Láďovi Křížkovi a za závěr soutěže i Petrovi 
Borovcovi, kteří se o chod týmů starali a zajistili důstojné dohrání 
soutěží.

ho u sebe nemáte a ani rodina neví, kam jste šli nebo jeli, je pro nás 
pátrání obzvláště těžké. Pátrací akci není problém zorganizovat, ale 
musíme vědět, do jaké oblasti pátrání zacílit tak, aby bylo efektivní. 
Do pátrací akce bývají zapojeni nejprve operátoři linky 158, jejichž 
úkol je poměrně důležitý, neboť od jimi zjištěných důsledných, de-
tailních a přesných informací se odvíjí další činnost všech zúčastně-
ných složek. Pak přichází na řadu operační důstojníci, velící policej-
ní důstojníci, uniformovaní policisté, případně pořádková jednotka, 
psovodi a policisté ze zvláštních útvarů například s termovizí a jiný-
mi podpůrnými prostředky. Důležitou roli v tomto řetězci hrajeme 
i my, tiskoví mluvčí. Rychlá, přesná a věcná informovanost veřejnos-
ti prostřednictvím sociálních sítí, televize, rozhlasu a jiných médií 
se nám několikrát vyplatila. A můžu vám říct, že je to pocit k neza-
placení. Jako příklad můžu uvést pátrání po jedenáctiletém chlapci 
z Vysokého Mýta, který byl s rodinou na písníku v Mělicích. Byla 
srpnová neděle roku 2015. Rodina nahlásila, že pohřešuje chlapce 
někdy v podvečer. Přímo u písníku jsme si vytvořili improvizovaný 
„štáb“, kde se velelo a rozdělovaly se úkoly. Do pátrání se automa-
ticky přizvala i policejní letka. Během několika málo minut vzlétl 
v Praze do vzduchu vrtulník. Do něj pak na místě nastoupil policista, 
který má dobrou místní znalost a naváděl tak piloty na přesná mís-
ta k průzkumu. Nesmím zapomenout ani na velkou pomoc hasičů, 
kteří pátrali mimo jiné na vodní hladině na člunech. Každý přesně 
věděl, co má dělat. Všechno klapalo, jak mělo a i můj úkol tiskové 
mluvčí byl jasný. Okamžitě a co nejrychleji dostat chlapcovu fotku 
na sociální sítě, weby, do rádií a do večerních zpráv, což se nám 
podařilo. Některé z hlídek jely i podél hlavní silnice z Mělic, přes 
Valy a Pardubice směrem na Vysoké Mýto. Za dvě, možná tři hodiny 
pátrání přišla radiostanicí ta nejlepší zpráva, co jsme si mohli přát 
– chlapce policisté našli nedaleko Sezemic, jak jde po silnici domů, 
směrem na Vysoké Mýto. Unaveného, ustrašeného, ale šťastného 
jsme ho předali rodičům a nám všem spadl kámen ze srdce…
To je krátká ukázka toho, co každé pátrání obnáší. Proto vás pro-
síme, dodržujte výše uvedené zásady a neprodlužujte si sami čas, 
za který vás můžeme najít. Hezké léto a příjemné dovolenkové dny 
Vám přeje

por. Ing. Markéta Janovská,  
tisková mluvčí policie Pardubického kraje

Po nepříliš optimistickém úvodu následu-
je naopak velmi příjemná pasáž o mláde-
ži. Bohužel s jednou výraznou kaňkou. 
Dorost nemáme, ale Jirka Novotný a na  
pár zápasů i Dominik Šibal, Václav Morá-
vek a Filip Metelka vyztužili tým Morava-
ny/Chroustovice v I.A třídě. Po úspěšném 
podzimu následoval na jaře strmý pád. Ne tak výsledkový – tým 
skončil o skóre čtvrtý, ale herní a také co se týká přístupu hráčů. 
Postupně uvadla tréninková morálka, problémy nastaly i v realizač-
ním týmu a vše vyvrcholilo zápasem v Heřmanově Městci kolo před 
koncem, na který se tým nesešel. Sezóna se potom sice dohrála, 
ale zřejmě i narušení vztahů v týmu nakonec znamenalo, že někteří 
hráči ohlásili konec kariéry. Následky jsou fatální – dorost v sezóně 
2018/19 nebude. Přitom jsme měli dojednáno souklubí Moravany/
Dašice s poměrně zásadním podílem hráčů z Dašic, ale hráčů se 
nakonec nepodařilo dát do kupy víc než 11… Kaňka v podobě ne-
postavení dorostu snad bude příští rok odstraněna, do té doby se 
snažíme najít pro kluky uplatnění v jiných týmech.
Starší a mladší žáci v souklubí Moravany/Dašice okusili krajský 
přebor skupiny B a jako nováček si nevedli špatně. Oba týmy tré-
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novaly dohromady pod vedením Milana Bakeše. Bohužel někteří ze 
starších hráčů neakceptovali vyšší požadavky na tréninkovou a zá-
pasovou morálku a v průběhu jara tým opustili. Soutěž jsme pak 
dohrávali s absolutně nejmladším týmem, kdy zpravidla 6–7 klu-
ků hrálo jak za starší, tak i za mladší žáky. Starší žáci obsadili 11. 
místo, ale herním projevem patřili do lepší půlky tabulky a některé 
porážky šly vyloženě na vrub větší fyzické vyspělosti dvou tří hráčů 
soupeře. Nejlepším střelcem týmu byl Michal Kosina s 12 góly. Ka-
pitánem a oporou týmu byl Filip Metelka. Pokud dokáže v zápasech 
prodat to, co odvádí na trénincích, tak by mu mohla patřit budouc-
nost ve vyšších soutěžích. Ze Sparťanů dále pravidelně nastupovali 
Jan Pačes, Dominik Runštuk, Dominik Bořek a věkem ještě mladší 
žák Luboš Meller. Honza s Lubošem se v sezóně každý jednou pro-
sadili i střelecky, Filip v posledním zápase nastoupil na hrotu útoku 
a Bohdanči vstřelil 4 góly, čímž navázal na tradici gólmansko-útoč-
ných obojživelníků, kteří v minulosti v Dašicích působili (mj. i jeho 
otec Jiří). 
Mladší žáci za sebou mají sezónu snů. Nováček soutěže od prvních 
kol dokazoval, že si ví rady se soupeři zvučnějších jmen a přesto-
že někteří kluci naskakovali v dvojzápasech vždy nejdříve za starší 
žáky, celé jaro dokázali vždy přepnout i na menší hřiště a menší 
branky a poráželi jednoho soupeře za druhým. Protože to přepnu-
tí většinou chvilku trvalo, často museli dotahovat náskok soupeře 
a otáčet zápasy, ale i morální vlastnosti týmu byly na vysoké úrov-
ni. Sérii vítězství pokazila jen prohra 1:0 s H. Městcem, ale tlak 
vytvořený na vedoucí Přelouč byl enormní. V předposledním kole 
na domácím hřišti pak v přímém souboji o první místo kluci Přelouč 
doslova převálcovali a vyhráli 4:0. V dohrávce v Bohdanči kluci po-
tvrdili výhrou velmi cenné vítězství v soutěži. 30 z 99 vstřelených 
gólů zaznamenal kanonýr Michal Kosina, třetím nejlepším střelcem 
týmu byl s 11 góly Luboš Meller. Z dalších Sparťanů v týmu vydr-
žel až do konce jen Steve Osyka a svůj jediný gól si schoval právě 
na rozhodující zápas proti Přelouči. Aneta Tycová ze zdravotních 
a Radek Doležal z rodinných důvodů sezonu bohužel nedohráli. 
Oba přispěli k vítězství v soutěži jedním gólem. Kluci se neztratili 
ani na turnajích. Starší žáci brali v Hradišti druhé místo stejně jako 
mladší žáci v Holicích, kde na velkém turnaji přetlačili v semifinále 
i FK Pardubice a ve finále dlouho vedli nad vítězným Medzevem ze 
Slovenska. 
Starší přípravka úspěšně účinkovala v okresním přeboru. Tým vedl 
Patrik Jouza s výpomocí Ládi Křížka. Tabulka se v této soutěži neve-
de, ale tým by patřil s bilancí 13–4–5 do jejího popředí. Víc informa-
cí k sezóně bohužel v tuto chvíli nemám, fotka pochází ze zápasu 
v Moravanech, kde zrovna nenastoupila typická sestava, protože 
tradiční opory byly na školním výletu.
Mladší přípravku hodnotí Lukáš Mergl: „Sezona 2017/2018 pro nás 
byla v U9 sezónou plnou změn. Mnoho vstřelených gólů v podzimní 
části převážně Danem Šafaříkem, jeho odchod z Dašic do Pardu-
bic, s tím související „hledání“ nových střelců a ukončení trenérské 
činnosti Davida Šafaříka, připojení fotbalové školičky k U9 včetně 
trenérů, začlenění některých hráčů ze školičky do základní sestavy 

U9, hledání brankáře, nalezení nových střelců v jarní části a vypjaté 
domácí zápasy před početným publikem. Vrcholem ukončené sezó-
ny pak bylo třetí místo společného týmu Dašice/Moravany na červ-
novém turnaji v Mikulovicích a již tradiční rozloučení se sezónou 
soutěžemi na hřišti v Dašicích. Dané okolnosti a úspěch na turnaji 
v Mikulovicích nás dovedly k myšlence spojit mladší přípravku s tý-
mem Moravan a postavit v sezóně 2018/2019 týmy dva. Společný 
tým U9 se pod názvem Sparta Dašice bude v sezóně 2018/2019 
účastnit jak krajské, tak i okresní soutěže. Pro některé hráče a je-
jich rodiče to znamená další zápasy strávené za zábradlím, stres, 
adrenalin a nakonec především hrdost. To vše navíc i o víkendech. 
Věřím, že vyšší zápasové vytížení pomůže našim malým fotbalistům 
a fotbalistkám fotbalově rychleji růst a získat ke sportu jako takové-
mu silnější vztah. Již dnes se všichni těšíme na ještě dramatičtější 
domácí zápasy v okresním přeboru a vypjaté souboje v krajském 
přeboru. Děkujeme Spartě, rodičům i jejich ratolestem za celou se-
zónu 2017/2018 a těšíme se na spolupráci v sezóně 2018/2019.“
Sezóna tentokrát neskončila posledním kopnutím do míče, protože 
jsme velmi intenzivně řešili přihlášky soutěží na příští sezónu. Jsem 
rád, že se nám podařilo dojednat spolupráci napříč mládežnický-
mi týmy se Sokolem Moravany. Jde o koncept reagující na ubýva-
jící počet dětí věnujících se sportu, který je vyzkoušený v klubech 
zejména na Chrudimsku, a který jsem mnoho let prosazoval. Tím, 
že mládež spojíme už od přípravek, získáme možnost hrát už v nej-
mladších věkových kategoriích krajské soutěže a tím zvedat úroveň 
fotbalu v našem regionu. Na příkladu mladších žáků v této sezóně 
se ukázalo, že je to jediná správná cesta. Na příští rok jsou tedy 
přihlášeny společné kluby týmy Moravany/Dašice do krajského 
přeboru. Ve starších žácích (ročníky 2004 a 2005) budou půso-
bit Dominik Runštuk, Luboš Meller a Steve Osyka. Za mladší žáky 
(ročníky 2006 a 2007) do přípravy vstupují Vojta Morávek, Martin 
Nykodým, Dominik Bílý, Ivan Tomyshynets, Štěpán Bubeník, Ondra 
Kubík a Víťa Krpálek. Nově budou v krajské soutěži i obě přípravky. 
Starší přípravku organizačně zajistí Moravany, mladší Dašice, a pro-
tože dětí v mladší přípravce máme hodně, bude navíc v okresním 
přeboru působit ještě béčko. Bude to velká změna, protože příprav-
ky hrají krajské soutěže turnajově o víkendu, ale pokud chceme 
fotbal v Dašicích udržet, jiná cesta není. Na své si přijdou i diváci, 
protože polovina domácích zápasů se bude hrát v Dašicích. 
Závěrem bych rád poděkoval trenérům a vedoucím mužstev, které 
se o chod týmů starají. A samozřejmě je potřeba poděkovat městu 
Dašice za finanční podporu. V posledních dvou letech se povedlo 
udělat automatické zavlažování hřiště a v kabinách vyměnit okna 
a provést rekonstrukci sociálního vybavení. Nyní probíhá výstavba 
víceúčelového hřiště s umělým povrchem, která zlepší tréninkové 
možnosti zejména u mládeže. Sport včetně fotbalu na městech 
a vesnicích naší velikosti při současné nepodpoře od státu fun-
guje jen díky podpoře ze strany města se spoustou dobrovolně 
opracovaných hodin lidí kolem jednotlivých týmů. Přeji pohodové 
prázdniny.

Lubomír Meller, sekretář SK Sparta Dašice
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 sPolečenská rubrika

V srpnu slaví narozeniny
Miluše Racková
Věra Sehnoutková
Pavel Kovář
Ludmila Šimková
Vladislav Kohoutek

V září slaví narozeniny
Vilma Švehlová

Zdeněk Jirman
Jindřich Kašpar
Miroslav Stroupek
František Liška
Zdeněk Matějovský
Marta Hýbnerová
František Sládek
Jiřina Horáčková
Zdeňka Bruderová

Narodili se...
Alžběta Demeterová
Nela Lenochová

Opustili nás...
Ing. Zdeněk Švéda, Dvakačovice,  
     majitel firmy COLORSET
Miloš Šprojcar
Marie Nováková

Městská knihovna Dašice
bude v průběhu letních prázdnin v provozu tak,  

jak jste, milí návštěvníci, zvyklí. 

Z důvodu čerpání dovolené bude uzavřena jen:
od 16. 7. do 23. 7. 2018

a od 27. 8. do 31. 8. 2018

I o prázdninách v době dovolených na Vás čeká řada knižních 
novinek, např.: Arabská krev (Valková) • Bubny podzimu 

(Gabaldon) • Běžkyně (May) • Cigaretka na dva tahy (Dán) 
• Inspektor Prevít (Niedl) • Jedna želva za druhou (Green) • 
Pravda o první republice (Junek) • Kdyby kočky mohly mluvit 
(Junková) • Schwarzenbergové (Juřík) • Terapie sdílením (Ge-
islerová) • Babička na inzerát (Březinová) • Lenčiny katastro-

fy (Pantermüllerová) • Strašidýlko Stráša (Mornštajnová) • 
Hastrman (Urban) • Velmi osobní kniha o zdraví (Slimáková) 

• Motlitba za Černobyl (Aleksijevičová), ...
Zpříjemněte si svou dovolenou odpočinkovou četbou.  

Těším se na Vás.            Lenka Havlovcová

Dašické sklepy  
si přivezly zlato!
Třetí červnový víkend se stal v Par-
dubicích na závodišti dějištěm Beko  
Fresh Festivalu. Přeložím-li to do ja- 
zyka českého, jednalo se o soutěž 
„vícehvězdičkových“ restaurací, kdy si návštěvníci tohoto svátku 
dobrého jídla mohli vybrat ze široké nabídkové škály nejrůzněj-
ších gastronomických specialit, a to i včetně krajty! Labužníků 
se sešlo opravdu mnoho a určitě nelitovali. Svojí přítomností 
poutali pozornost také věhlasní kuchaři, v hlavní roli se Zdeň-
kem Pohlreichem.
Letos se to povedlo a vítězem tak prestižní soutěže se staly Da-
šické sklepy, které nám domů do Dašic dovezly pomyslné zlato!
My občané Dašic celému týmu vítězů blahopřejeme za skvělou 
propagaci našeho města a alespoň touto formou moc děkujeme!

Vladimír Stibor

Kulturní akce v Klubu důchodců
Klub důchodců v  Dašicích je stále aktivní, jeho členové se pravi-
delně v hojném počtu scházejí každé pondělí v sále KD Dašice. Už 
z toho důvodu se snažíme, aby naše schůzky měly pestrý program, 
a tak kromě tradičních výletů po České republice zajišťujeme spolu 
s vedením města také různé kulturní programy v sále KD Dašice, 
a to nejen pro členy, ale také pro širokou veřejnost.
Tentokrát jen pro členy Klubu důchodců zprostředkoval starosta 
města Mgr. Petr Zikmund koncert komorní hudby, který se konal 
14. května 2018. O program se postaral Komorní soubor ŠKROUP 
z Lázní Bohdaneč.
Pětice hudebníků – paní Eva Kratošková, pan Jaroslav Bureš, paní 
Marie Dobášová, pan Ladislav Štěpánek a  pan Jan Vondráček – 
uvedla nejen skladby starých mistrů, např. Haydna, Brittna nebo 
Händela, ale pro zpestření i skladbu „Gabrielův hoboj“ z filmu Mise, 
kterou zkomponoval Ennio Morricone.

Koncert v nás zanechal krásný zážitek a dobrý pocit z příjemně strá-
veného odpoledne.

Klub důchodců Dašice

uPoZornění Pro obyvatele Prachovic
Projekční firma BETA CZ Česká Třebová s. r.o. zpracovává v současné době projektovou dokumentaci na výměnu stávajícího 

vrchního elektrického vedení za kabelové vedení uložené do země. Z tohoto důvodu bude občany Prachovic během 
následujících týdnů postupně kontaktovat zaměstnanec této společnosti, který seznámí majitele s navrhovaným technickým 

řešením připojení k jednotlivým objektům a který se bude prokazovat pověřením výše uvedené společnosti.


